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EWANGELIA

Komentarz
Dobrej
Nowiny
Dzisiejsza Ewangelia jest kontynuacją Kazania 
na Górze. To co robi w niej największe wrażenie, 
to to, że Pan Jezus zwraca się do nas w czasie 
teraźniejszym. „Wy jesteście solą ziemi (…), wy 
jesteście światłem świata”. Nie - byliście wtedy, 
kiedy wydawało wam się, że wasze życie było 
bardziej święte, nie będziecie - jak się wreszcie, 
w satysfakcjonujący was sposób, uformujecie. Ta 
misja jest od teraz. Ale co to właściwie znaczy być 
solą, co to znaczy być światłem? Sól to bardzo 
specyficzna przyprawa, ponieważ nie tyle nadaje 
słony smak, ile wydobywa właściwy smak danej 
potrawy. W chrzcie zostaliśmy „posoleni” Duchem 
Świętym. To On właśnie potrafi wydobyć w nas 
właściwe proporcje i nadać życiu najlepszy smak, 
którym jest miłość, radość, pokój, cierpliwość, 
uprzejmość, dobroć, wierność. I tym właśnie 
mamy się dzielić. Światło, którym świecimy nie 
jest naszym własnym światłem. Tak jak Księżyc 
odbija światło słoneczne, my możemy jedynie 
odbijać światło Pana Jezusa. Kiedy czujemy, że 
tego światła zaczyna nam brakować, musimy po 
prostu zbliżyć się do Źródła. Jak zauważył papież 
Franciszek „Sól nie daje smaku samej sobie, lecz 
zawsze służy. I podobnie światło nie oświeca 
samego siebie – a zawsze służy”. Miłość bliźniego 
otwiera oczy na miłość Boga i jest drogą do 
Boga. Kiedy gaśnie lampa wiary trzeba rozpalić 
miłość bliźniego - dokładnie tak jak pisze prorok 
Izajasz „Dziel swój chleb z głodnym, wprowadź 
w dom biednych tułaczy, nagiego, którego ujrzysz, 
przyodziej i nie odwróć się od współziomków. 
Wtedy twoje światło wzejdzie jak zorza.”

Justyna Zienkowicz

Wy jesteście 
światłem świata

                                          EWANGELIA (Mt 5, 13-16)

Słowa Ewangelii według Świętego Mateusza
Jezus powiedział do swoich uczniów:
«Wy jesteście solą ziemi. Lecz jeśli sól utraci swój smak, czymże 
ją posolić? Na nic się już nie przyda, chyba na wyrzucenie                     
i podeptanie przez ludzi. 
Wy jesteście światłem świata. Nie może się ukryć miasto 
położone na górze. Nie zapala się też lampy i nie umieszcza pod 
korcem, ale na świeczniku, aby świeciła wszystkim, którzy są 
w domu. Tak niech wasze światło jaśnieje przed ludźmi, aby 
widzieli wasze dobre uczynki i chwalili Ojca waszego, który jest 
w niebie».
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6.02.
„Miłość bliźniego polega na 
znoszeniu tych, którzy są 
nieznośni.”
św. Alfons Liguori

7.02.
„By dojść do doskonało-
ści, trzeba pogodzić się 
niedoskonałością. Mówię                   
o cierpliwym znoszeniu 
naszej niedoskonałości, a nie 
o kochaniu jej i pielęgnowa-
niu.”
św. Ojciec Pio

8.02.
„Wszystkich przychodzących 
należy traktować jak Chry-
stusa. Wszystkim należy oka-
zywać szacunek, zwłaszcza 
zaś braciom w wierze oraz 
pielgrzymom.”
św. Benedykt z Nursji

9.02.
„Świat dziś bardziej potrze-
buje świadków niż nauczy-
cieli, a jeśli nauczycieli, 
to tylko takich, którzy są 
świadkami.”
bł. Paweł VI

Myśli na każdy dzień
10.02.
„Duch Święty sprawia, 
że ludzie się wzajemnie 
rozumieją i akceptują, że 
rozpoznają się jako dzieci 
Boga, zmierzające do tego 
samego celu, czyli życia 
wiecznego, że mówią tym 
samym językiem mimo 
podziałów kulturowych             
i rasowych.”
św. Jan Paweł II

11.02.
„Kiedy gniew poniósł 
was przeciw komuś, 
zadośćuczyńcie mu jak 
najszybciej ten brak                                
jakimś zewnętrznym                           
aktem łagodności.”
św. Franciszek Salezy

12.02.
„Dzisiaj jesteście małym 
płomykiem, ale dzięki 
łasce Bożej możecie się 
stać płonącą pochodnią, 
niosącą światło Ewangelii 
i ciepło waszej wzajem-
nej miłości i przyjaźnie 
wszystkim rodakom.”
św. Jan Paweł II

CZYTANIA NA NIEDZIELĘ

Piata Niedziela zwykła, rok A  
PIERWSZE CZYTANIE Iz 58, 7-10
Światło dobrych uczynków
Czytanie z Księgi proroka Izajasza
Tak mówi Pan:
«Dziel swój chleb z głodnym, do domu wprowadź 
biednych tułaczy, nagiego, którego ujrzysz, przy-
odziej i nie odwracaj się od współziomków. Wtedy 
twoje światło wzejdzie jak zorza i szybko rozkwitnie 

Czytania na każdy dzień
Poniedziałek: Rdz 1, 1-19; Mk 6, 53-56
Wtorek: Rdz 1, 20-2,4a; Mk 7, 1-13
Środa: Rdz 2, 4b-9. 15-17; Mk 7, 14-23
Czwartek: Rdz 2, 18-25; Mk 7, 24-30
Piątek: Rdz 3, 1-8; Mk 7, 31-37
Sobota: Rdz 3, 9-24; Mk 8, 1-10

twe zdrowie. Sprawiedliwość twoja poprzedzać 
cię będzie, chwała Pańska iść będzie za tobą. Wte-
dy zawołasz, a Pan odpowie, wezwiesz pomocy,                 
a On rzeknie: „Oto jestem!” Jeśli u siebie usuniesz 
jarzmo, przestaniesz grozić palcem i mówić prze-
wrotnie, jeśli podasz twój chleb zgłodniałemu i na-
karmisz duszę przygnębioną, wówczas twe światło 
zabłyśnie w ciemnościach, a twoja ciemność stanie 
się południem».
Oto słowo Boże

PSALM RESPONSORYJNY  
Ps 112 (111), 4-5. 6-7. 8a i 9 (R.: 4a)
Refren: Wschodzi w ciemnościach jak światło 
dla prawych. albo: Alleluja.
On wschodzi w ciemnościach jak światło dla prawych, *
łagodny, miłosierny i sprawiedliwy.
Dobrze się wiedzie człowiekowi, który z litości pożycza *
i swoimi sprawami zarządza uczciwie.
Refren.
Sprawiedliwy nigdy się nie zachwieje *
i pozostanie w wiecznej pamięci.
Nie przelęknie się złej nowiny, *
jego mocne serce zaufało Panu.
Refren.
Jego wierne serce lękać się nie będzie. *
Rozdaje i obdarza ubogich,
jego sprawiedliwość będzie trwała zawsze, *
wywyższona z chwałą będzie jego potęga.
Refren.

DRUGIE CZYTANIE 1 Kor 2, 1-5
Nauczanie Świętego Pawła

Czytanie z Pierwszego Listu Świętego 
Pawła Apostoła do Koryntian

Bracia, przyszedłszy do was, nie przybyłem, aby 
błyszcząc słowem i mądrością, głosić wam świa-
dectwo Boże. Postanowiłem bowiem, będąc wśród 
was, nie znać niczego więcej, jak tylko Jezusa 
Chrystusa, i to ukrzyżowanego. I stanąłem przed 
wami w słabości i w bojaźni, i z wielkim drżeniem.                        
A mowa moja i moje głoszenie nauki nie miały nic 
z uwodzących przekonywaniem słów mądrości, 
lecz były ukazywaniem ducha i mocy, aby wiara 
wasza opierała się nie na mądrości ludzkiej, lecz na 
mocy Bożej.

ŚPIEW PRZED EWANGELIĄ J 8, 12
 Aklamacja: Alleluja, alleluja, alleluja.  
Ja jestem światłością świata,
kto idzie za Mną, będzie miał światło życia.
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„Czujemy się trochę jak poszukiwacze skarbów. Jak odkrywcy 
nieprzeciętnej historii życia Wandy Błeńskiej. Historii tak niezwykłej, 

że wydaje się nam ona czasem nieprawdopodobna, trochę nierealna, 
a jednak jest żywa i prawdziwa. A jej całość zapisana jest w skromnej, 
uśmiechniętej starszej Pani, która siedzi tuż obok…” – pisały Joanna 

Gadzińska i Marta Jelonek, autorki książki poświęconej Wandzie 
Błeńskiej pt. „Spełnione życie”.

fot. Agata Ożarowska Photography
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3 maja Kościół katolicki w Polsce obchodzi uroczystość Najświętszej Maryi Panny Królowej Polski. Nawiązuje 
ona do ważnych wydarzeń z historii Polski: obrony Jasnej Góry przed Szwedami w 1655 r., ślubów króla Jana 
Kazimierza - powierzenia królestwa opiece Matki Bożej, a także do uchwalenia Konstytucji 3 Maja.

BIBLIA W NASZYM ŻYCIU

Dotyk Słowa cd.
Biblia w naszym życiu

Arcybiskup Ryś pisał: „Kiedy Pismo Święte dociera do ciebie 
jako wola Boga, to cię pożywi. Jeśli jest to dla ciebie książka 
kształtująca światopogląd, to bieda.”

Książka ojca Krzysztofa Górskiego zapadła głęboko w moim sercu. 
Okresowo więc będę dzieliła się refleksjami w niej zawartymi. Aktu-
alność komentarzy dołączanych do fragmentów Biblii jest niezwykła 
i prowokuje natychmiast do zgłębienia w oryginale ukazywanego 
problemu. Aż chce się czytać Pismo Święte. Jest ono niedocenianym 
drogowskazem w naszym życiu.

Boże strać w końcu cierpliwość
J 2, 13-25
 „Zbliżała się pora Paschy Żydowskiej i Jezus przybył do Jerozolimy.                   
W świątyni zastał siedzących za stołami bankierów oraz tych, którzy sprzedawali 
woły, baranki i gołębie. Wówczas, sporządziwszy sobie bicz ze sznurów, powypę-
dzał wszystkich ze świątyni, a także baranki i woły, porozrzucał monety bankierów,                   
a stoły powywracał.”
Twoje życie, twoje człowieczeństwo, ty sam jesteś świątynią Boga 
i On w tobie mieszka… Spójrzmy na nasze wnętrze zamieszkane 
przez Boga, a zobaczymy, że zgiełk, jaki tam panuje, nie jest wcale 
mniejszy niż harmider w świątyni wypełnionej przez kupców i ban-
kierów. Ile w naszym życiu jest handlowania z Bogiem, ile ocenia-
nia, ile wymiany, ile spojrzeń innych. Myślę (pisze ojciec Górski), 
że Ewangelia opisująca wygnanie kupców ze świątyni jest szczerym 
pytaniem: gdyby Bóg wpadł w gniew z powodu tego, co się w nas 
kryje, i postanowił wyrzucić stamtąd wszystkich „kupców”, co wy-
rzuciłby w pierwszej kolejności? Jak myślisz - co Boga uwierałoby 
najbardziej w twoim wnętrzu? Który z hałasów serca? Co z dziedziny 
handlu z nim? Którą z relacji? Co Jezus wywaliłby z nas w pierw-
szej kolejności? Myślę że w nas samych jest odpowiedź na te pyta-
nia. Znamy nasze największe bolączki, słabości, to, co nas wewnątrz 
najbardziej uwiera. Zazwyczaj w tle naszej modlitwy jest prośba czy 
lęk, żeby Bóg nie stracił do nas cierpliwości. A może warto poprosić 
o coś zupełnie przeciwnego - pomodlić się, aby Bóg wreszcie stracił 
cierpliwość i wyrzucił z naszego serca całkowicie to wszystko, co Go 
w nas uwiera. Wtedy dopiero zobaczymy, jak bardzo uwierało to nas 
samych.
  

Wytrzymaj z sobą
Mk 1, 12-15
 „Duch wyprowadził Go (Jezusa) na pustynię. A przebywał na pustyni 
czterdzieści dni, kuszony przez szatana i był ze zwierzętami, Aniołowie zaś Mu słu-
żyli. Gdy Jan został uwięziony, Jezus przyszedł do Galilei i głosił Ewangelię Bożą. 
Mówił:„Czas się wypełnił i bliskie jest królestwo Boże. Nawracajcie się i wierzcie                 
w Ewangelię”.
Potop trwał czterdzieści dni, Izrael wędrował przez pustynię czter-
dzieści lat, Eliasz szedł czterdzieści dni na Bożą górę Horeb. Duch 
wyprowadza Jezusa na pustynię, aby przez czterdzieści dni kuszony 
był przez diabła. Czterdzieści to bardzo ważna liczba - symbol doj-
rzewania, oczyszczania. Pustynia jest przestrzenią, gdzie nie ma nic, 

co człowiekowi pozwala przetrwać. Pustynia jest miejscem, 
gdzie nawet Boga można nie „czuć”. Czasem wydaje się jak-
by Go nie było. W życiu duchowym jest takie powiedzenie, 
które brzmi: habitare secum, czyli „wytrzymaj z sobą”. Po to 
między innymi jest pustynia, aby przebywać w samotności, 
być z sobą, a to szalenie trudna sztuka. Dla nas (o. Górski)      
w Karmelu taką pustynną przestrzeń stanowi cela zakon-
na, w której mieszkamy. Jednak każdy, nie tylko zakonnik                                                                                           
w klasztorze, może przynajmniej na jakiś czas stworzyć                                         
w swoim otoczeniu warunki pustynne. Nie trzeba wyjeż-
dżać do pustelni, wystarczy choćby szlaban na telewizor, 
komórkę czy komputer przez kilka dni. Wystarczy krótki 
czas samotności, przeżyty sam ze sobą, żeby doświadczyć, 
jak trudne jest trzymanie się zasady habitare secum. Jak 
trudno jest wytrzymać z sobą, ale też jak cenne jest to do-
świadczenie.
 Dlaczego tak trudno wytrzymać z samym sobą                    
i dlaczego te dni samotności są dla nas tak istotne? Otóż one 
zapraszają do wędrówki w kierunku naszego prawdziwego 
JA. Na co dzień najczęściej mamy kontakt z nieco wystudio-
wanym wizerunkiem, jaki chcemy zaprezentować naszemu 
otoczeniu. Dlatego warto „dobijać się” do naszego ukryte-
go JA. Pustynia pomaga spotkać się z sobą prawdziwym. 
Może dlatego uciekamy z miejsc pustynnych w sferę hała-
su, w miejsca, gdzie trudniej spotkać się z prawdą o sobie -                                     
z tą prawdą radosną, chociaż trudną. W głębokiej ciszy serca 
spadają z nas wszelkie maski, a nasze JA zostaje obnażone ze 
wszelkich upiększeń, fikcji, szpanu. Psychologia dodałaby 
zapewne: z mechanizmów obronnych, które włączamy, gdy 
jesteśmy wśród ludzi. Czasem trzeba wybrać się na pusty-
nię. Sprawdzisz wtedy, czy potrafisz spotkać się ze sobą, czy 
zgadzasz się na siebie, czy umiesz przebywać z sobą, pogod-
nie wytrzymywać swoje słabości. Czy darzysz życzliwością 
samego siebie? To spotkanie z sobą pomoże głębiej i lepiej 
spotkać się z Bogiem i drugim człowiekiem.
Ksiądz Twardowski pisał w tym temacie:    

Postanawiam pracować na tym
żeby się pozbyć
byka retoryki
wazeliny stylizacji
galanteryjnych pauz
wypucowanej składni
lirycznego śmietnika
żeby zimą przyklęknąć...

Opracowała Ewa Wika
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W POLSCE I NA ŚWIECIE
Z życia Kościoła

NA ŚWIECIE

FRANCISZEK: GŁOSZENIE EWANGELII 
POWINNO BYĆ RADOSNE

Do uczenia się od Jezusa przepowiadania Ewangelii, 
przekazywania jej radości, wyzwolenia, światła, uzdro-
wienia i zadziwienia zachęcał Ojciec Święty wiernych 
podczas środowej audiencji ogólnej. Papież wskazał 
jako pierwszy aspekt przepowiadania radość i zazna-
czył, że nie można mówić o Jezusie bez radości. 
W przeciwnym razie Ewangelia nie dociera do innych. 
„Smutny chrześcijanin może mówić o rzeczach nie-
zwykle pięknych, ale to wszystko na próżno, jeśli gło-
szenie, jakie przekazuje, nie jest radosne”.
„Pozdrawiam serdecznie pielgrzymów polskich. 
W minioną niedzielę obchodziliśmy „Niedzielę Sło-
wa Bożego”. Jako uczniowie Jezusa mamy przywilej                          
i obowiązek słuchać i medytować słowo Boże, zawarte 
w Piśmie Świętym. Szczęście, którego pragniemy w ży-
ciu osobistym, rodzinnym i społecznym, znajdziemy 
otwierając się na mądrość pochodzącą od Boga, pro-
wadzącą do miłości, pokoju i wzajemnego braterstwa. 
Z serca wam błogosławię”.

PAPIEŻ NA DZIEŃ MISYJNY APELUJE 
O GORLIWOŚĆ NA RZECZ EWANGELIZACJI

Do odnowienia gorliwości na rzecz ewangelizacji                 
w dzisiejszym świecie zachęca Ojciec Święty w swoim 
orędziu na 97. Światowy Dzień Misyjny, który będzie 
obchodzony 22 października 2023 r. Jego hasłem są 
słowa „Pałające serca, stopy w drodze” (por. Łk 24, 
13-35) nawiązujące do opisu spotkania Pana Jezusa                       
z uczniami zmierzającymi do Emaus.
„Wyruszamy z płonącymi sercami, otwartymi oczami, 
stopami w drodze, aby rozpalić inne serca Słowem 
Bożym, otworzyć inne oczy na Jezusa w Eucharystii 
i zaprosić wszystkich do wspólnego kroczenia drogą 
pokoju i zbawienia, które Bóg w Chrystusie dał ludz-
kości” – pisze Ojciec Święty w swoim orędziu na 97. 
Światowy Dzień Misyjny.

FRANCISZEK: BÓG CIERPI WIDZĄC WOJNY 
WYWOŁYWANE PRZEZ CHRZEŚCIJAN

„Możemy sobie wyobrazić, jak bardzo musi cierpieć 
Bóg, będąc świadkiem wojen i brutalnych działań 
popełnianych przez tych, którzy wyznają chrześci-
jaństwo” – powiedział Ojciec Święty na zakończe-

nie Tygodnia Modlitw o Jedność Chrześcijan.                        
W swojej homilii, podczas II nieszporów liturgii 
nawrócenia św. Pawła, sprawowanych w bazylice 
św. Pawła za Murami, papież dodał, że jeśli chce-
my, aby łaska Boża w nas nie była daremna (por. 
1 Kor 15, 10), musimy sprzeciwiać się wojnie, 
przemocy, niesprawiedliwości, gdziekolwiek się 
pojawi.

PAPIEŻ APELUJE O PAMIĘĆ 
O ZAGŁADZIE MILIONÓW ŻYDÓW

W Dniu Pamięci Ofiar Holokaustu (27.01) pa-
pież Franciszek zaapelował o pamięć o zagładzie 
milionów Żydów i ludzi innych religii. Wskazał, 
że nie będzie braterstwa między ludźmi bez usu-
nięcia nienawiści i przemocy.
„Pamięć o zagładzie milionów Żydów i ludzi 
innych religii nie może być zapomniana, ani za-
negowana. Nie może być braterstwa bez uprzed-
niego usunięcia korzeni nienawiści i przemocy, 
które podsycały horror Holokaustu.

FRANCISZEK WEZWAŁ DO TROSKI 
O CHORYCH NA TRĄD

 (29.01.2023):
„Dziś przypada 70. Światowy Dzień Trędowa-
tych. Niestety, piętno związane z tą chorobą 
nadal powoduje poważne naruszenia praw czło-
wieka w różnych częściach świata.  Wyrażam 
swoją bliskość wobec tych, którzy na nią cierpią  
i zachęcam do zaangażowania się w pełną inte-
grację tych naszych braci i sióstr”.

PAPIESKA PIELGRZYMKA DO DEMOKRATYCZ-
NEJ REPUBLIKI KONGA I SUDANU PŁD.

Spotkania z przedstawicielami władz, społe-
czeństwa, wiernymi, duchowieństwem, a także 
ofiarami konfliktów składały się na program 
podróży apostolskiej papieża Franciszka do De-
mokratycznej Republiki Konga i Sudanu Połu-
dniowego w dniach od 31 stycznia do 5 lutego 
2023 roku.
 

20 TYS. FRANCUZÓW BRAŁO UDZIAŁ 
W MARSZU DLA ŻYCIA W PARYŻU

Ponad 20 tys. Francuzów przeszło ulicami Pa-

15, 10), musimy sprzeciwiać się wojnie, przemocy, niesprawiedliwości, gdziekolwiek się 
pojawi.

Papież apeluje o pamięć o zagładzie milionów Żydów
W Dniu Pamięci Ofiar Holokaustu (27.01) papież Franciszek zaapelował o pamięć o 
zagładzie milionów Żydów i ludzi innych religii. Wskazał, że nie będzie braterstwa między 
ludźmi bez usunięcia nienawiści i przemocy.
„Pamięć o zagładzie milionów Żydów i ludzi innych religii nie może być zapomniana, ani 
zanegowana. Nie może być braterstwa bez uprzedniego usunięcia korzeni nienawiści i 
przemocy, które podsycały horror Holokaustu.

Franciszek wezwał do troski o chorych na trąd
(29.01.2023):
„Dziś przypada 70. Światowy Dzień Trędowatych. Niestety, piętno związane z tą chorobą 
nadal powoduje poważne naruszenia praw człowieka w różnych częściach świata.  Wyrażam 
swoją bliskość wobec tych, którzy na nią cierpią i zachęcam do zaangażowania się w pełną 
integrację tych naszych braci i sióstr”.

Papieska pielgrzymka do Demokratycznej Republiki Konga i Sudanu Płd.
Spotkania z przedstawicielami władz, społeczeństwa, wiernymi, duchowieństwem, a także 
ofiarami konfliktów składały się na program podróży apostolskiej papieża Franciszka do 
Demokratycznej Republiki Konga i Sudanu Południowego w dniach od 31 stycznia do 5 
lutego 2023 roku.

20 tys. Francuzów brało udział w Marszu dla Życia w Paryżu
Ponad 20 tys. Francuzów przeszło ulicami Paryża w obronie życia (22.01.2023). Doroczny 
marsz koncentruje się zwykle na zwracaniu uwagi na zabijanie nienarodzonych dzieci. W tym 
roku w centrum znalazł się temat eutanazji. Wyrażano też sprzeciw wobec projektu uznania 
aborcji za prawo konstytucyjne.
Przed konsekwencjami legalizacji eutanazji ostrzegał zebranych prof. Timothy Devos, lekarz 
z uniwersytetu w Lowanium. Podkreślił on, że w Belgii 20 lat po depenalizacji tego procederu 
jedna trzecia ofiar wciąż nie jest w ogóle zgłaszana. Coraz częściej o eutanazję proszą ludzie 
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Franciszek: głoszenie Ewangelii powinno być radosne
Do uczenia się od Jezusa przepowiadania Ewangelii, przekazywania jej radości, wyzwolenia, 
światła, uzdrowienia i zadziwienia zachęcał Ojciec Święty wiernych podczas środowej
audiencji ogólnej. Papież wskazał jako pierwszy aspekt przepowiadania radość i zaznaczył, że 
nie można mówić o Jezusie bez radości. W przeciwnym razie Ewangelia nie dociera do 
innych. „Smutny chrześcijanin może mówić o rzeczach niezwykle pięknych, ale to wszystko 
na próżno, jeśli głoszenie, jakie przekazuje, nie jest radosne”.
„Pozdrawiam serdecznie pielgrzymów polskich. W minioną niedzielę obchodziliśmy 
„Niedzielę Słowa Bożego”. Jako uczniowie Jezusa mamy przywilej i obowiązek słuchać i 
medytować słowo Boże, zawarte w Piśmie Świętym. Szczęście, którego pragniemy w życiu 
osobistym, rodzinnym i społecznym, znajdziemy otwierając się na mądrość pochodzącą od 
Boga, prowadzącą do miłości, pokoju i wzajemnego braterstwa. Z serca wam błogosławię”.

Papież na dzień misyjny apeluje o gorliwość na rzecz ewangelizacji
Do odnowienia gorliwości na rzecz ewangelizacji w dzisiejszym świecie zachęca Ojciec 
Święty w swoim orędziu na 97. Światowy Dzień Misyjny, który będzie obchodzony 22 
października 2023 r. Jego hasłem są słowa „Pałające serca, stopy w drodze” (por. Łk 24, 13-
35) nawiązujące do opisu spotkania Pana Jezusa z uczniami zmierzającymi do Emaus.
„Wyruszamy z płonącymi sercami, otwartymi oczami, stopami w drodze, aby rozpalić inne 
serca Słowem Bożym, otworzyć inne oczy na Jezusa w Eucharystii i zaprosić wszystkich do 
wspólnego kroczenia drogą pokoju i zbawienia, które Bóg w Chrystusie dał ludzkości” –
pisze Ojciec Święty w swoim orędziu na 97. Światowy Dzień Misyjny.

Franciszek: Bóg cierpi widząc wojny wywoływane przez chrześcijan
„Możemy sobie wyobrazić, jak bardzo musi cierpieć Bóg, będąc świadkiem wojen i 
brutalnych działań popełnianych przez tych, którzy wyznają chrześcijaństwo” – powiedział 
Ojciec Święty na zakończenie Tygodnia Modlitw o Jedność Chrześcijan. W swojej homilii,
podczas II nieszporów liturgii nawrócenia św. Pawła, sprawowanych w bazylice św. Pawła za 
Murami, papież dodał, że jeśli chcemy, aby łaska Boża w nas nie była daremna (por. 1 Kor 





starzy lub osłabieni, którzy bynajmniej nie znaleźli się w końcowej fazie życia, lecz nie chcą 
pozostać obciążeniem dla innych.

Nowy selekcjoner polskich piłkarzy – zadeklarowany katolik, ewangelizator
Pochodzący z Portugalii Fernando Santos, który został ogłoszony nowym selekcjonerem 
piłkarskiej reprezentacji Polski, to zadeklarowany katolik, związany z Ruchem Kursów 
Chrześcijaństwa. Organizacja ta jest szczególnie popularna na Półwyspie Iberyjskim, a także 
we Włoszech oraz w krajach Ameryki Południowej. W rozmowach z mediami Fernando 
Santos wielokrotnie dzielił się historią swojego nawrócenia. Piłkarski szkoleniowiec 
przyznaje, że po latach oddalenia od Kościoła powrócił „na serio” do zaangażowania w jego 
misję. Trener przyznaje, że każdy dzień rozpoczyna od modlitwy i czytania Pisma Świętego. 
Deklaruje, że jego ulubionym nabożeństwem jest różaniec, natomiast miejscem, w którym 
lubi odbywać rekolekcje – Sanktuarium Matki Bożej Różańcowej w Fatimie. To tam 
wielokrotnie Santos brał udział w akcjach ewangelizacyjnych oraz spotkaniach swojego 
ruchu.

Pierwszy kościół na świecie pw. Błogosławionych Męczenników Z. Strzałkowskiego i M. 
Tomaszka
22 stycznia 2023 r. został poświęcony pierwszy na świecie kościół pw. Błogosławionych 
Męczenników Zbigniewa Strzałkowskiego i Michała Tomaszka w Chimbote. Kościół mieści 
się we Franciszkańskim Centrum Duchowości „Pokój i Dobro” („Casa de retiro Paz y Bien”)
w Chimbote (Peru), które prowadzą franciszkanie. Podczas uroczystej Mszy Świętej, o.
Marian Gołąb, Prowincjał Prowincji św. Antoniego z Padwy i bł. Jakuba Strzemię w 
Krakowie, powiedział: „Ta świątynia ma przypominać o krwi, która została przelana za 
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ryża w obronie życia (22.01.2023). Doroczny marsz 
koncentruje się zwykle na zwracaniu uwagi na zabi-
janie nienarodzonych dzieci. W tym roku w centrum 
znalazł się temat eutanazji. Wyrażano też sprzeciw wo-
bec projektu uznania aborcji za prawo konstytucyjne.
Przed konsekwencjami legalizacji eutanazji ostrzegał 
zebranych prof. Timothy Devos, lekarz z uniwersyte-
tu w Lowanium. Podkreślił on, że w Belgii 20 lat po 
depenalizacji tego procederu jedna trzecia ofiar wciąż 
nie jest w ogóle zgłaszana. Coraz częściej o eutanazję 
proszą ludzie starzy lub osłabieni, którzy bynajmniej 
nie znaleźli się w końcowej fazie życia, lecz nie chcą 
pozostać obciążeniem dla innych.

NOWY SELEKCJONER POLSKICH PIŁKARZY 
 ZADEKLAROWANY KATOLIK, EWANGELIZATOR

Pochodzący z Portugalii Fernando Santos, który został 
ogłoszony nowym selekcjonerem piłkarskiej repre-
zentacji Polski, to zadeklarowany katolik, związany 
z Ruchem Kursów Chrześcijaństwa. Organizacja ta 
jest szczególnie popularna na Półwyspie Iberyjskim,                  
a także we Włoszech oraz w krajach Ameryki Połu-
dniowej. W rozmowach z mediami Fernando Santos 
wielokrotnie dzielił się historią swojego nawrócenia. 
Piłkarski szkoleniowiec przyznaje, że po latach odda-
lenia od Kościoła powrócił „na serio” do zaangażo-
wania w jego misję. Trener przyznaje, że każdy dzień 
rozpoczyna od modlitwy i czytania Pisma Świętego. 
Deklaruje, że jego ulubionym nabożeństwem jest ró-
żaniec, natomiast miejscem, w którym lubi odbywać 
rekolekcje – Sanktuarium Matki Bożej Różańcowej 
w Fatimie. To tam wielokrotnie Santos brał udział                    
w akcjach ewangelizacyjnych oraz spotkaniach swo-
jego ruchu.

PIERWSZY KOŚCIÓŁ NA ŚWIECIE 
PW. BŁOGOSŁAWIONYCH MĘCZENNIKÓW Z. 

STRZAŁKOWSKIEGO I M. TOMASZKA

22 stycznia 2023 r. został poświęcony pierwszy na 
świecie kościół pw. Błogosławionych Męczenników 
Zbigniewa Strzałkowskiego i Michała Tomaszka                   
w Chimbote. Kościół mieści się we Franciszkańskim 
Centrum Duchowości „Pokój i Dobro” („Casa de 
retiro Paz y Bien”) w Chimbote (Peru), które prowa-
dzą franciszkanie. Podczas uroczystej Mszy Świętej,              
o. Marian Gołąb, Prowincjał Prowincji św. Antoniego 
z Padwy i bł. Jakuba Strzemię w Krakowie, powiedział: 
„Ta świątynia ma przypominać o krwi, która zosta-
ła przelana za Chrystusa w Andach, nieopodal tego 
ośrodka”. Kościół jest częścią domu rekolekcyjnego, 
będzie też dostępny dla wiernych i parafian mieszkają-
cych w Chimbote. Konsekracja już całkowicie wykoń-
czonej świątyni jest zaplanowana na 5 grudnia 2023 r., 

w rocznicę beatyfikacji męczenników z Pariaco-
to, która maiła miejsce 5 grudnia 2015 r. właśnie 
w Chimbote.

CHRZEŚCIJANIE Z BETLEJEM 
DZIĘKUJĄ POLAKOM

„Bardzo dziękuję w imieniu wszystkich, którzy 
robią różańce i figurki z drewna oliwnego. Po-
modlę się za Was wszystkich. A Wy pomódlcie 
się za mnie. Pamiętajcie, że Betlejem jest nie 
tylko dla nas, ale też dla Was” – powiedział do 
Polaków Roni Tabash, którego sklep jest objęty 
kampanią S.O.S. dla Ziemi Świętej, prowadzoną 
przez Pomoc Kościołowi w Potrzebie
Kampania S.O.S. dla Ziemi Świętej jest realizo-
wana konsekwentnie od 2006 roku. Zachariasz 
Tabash pytany, dlaczego nie wyjedzie, odpowie-
dział: „Kto wtedy zostanie z Jezusem?”.
Chrześcijanie z Betlejem mówią, że „Ziemia 
Święta bez nich to tylko mury”. Postrzegają 
siebie jako „żywe kamienie”. Ich przodkowie 
wykonywali przed laty taką samą pracę. Warsz-
taty przechodzą z ojców na synów. Przyjaźń 
poszczególnych rodzin ciągnie się tutaj od bar-
dzo dawna. Kiedy w Betlejem nie było turystów, 
zamówienia od PKWP pozwalały przetrwać. To 
nie zasługa Papieskiego Stowarzyszenia, ale jego 
Darczyńców.
Kampania S.O.S. dla Ziemi Świętej trwa cały rok. 
Pracownicy i wolontariusze PKWP docierają 
z nią do kolejnych parafii. Produkty z drewna 
oliwnego można kupić też w biurach Papieskie-
go Stowarzyszenia w całym kraju oraz na stronie 
pkwp.org.

 
 

ABP GĄDECKI: TRZEBA, ABY NASZE 
SPOJRZENIE NAPEŁNIŁO SIĘ TWARZAMI 

UKRAIŃSKICH BRACI I SIÓSTR

„Trzeba, aby nasze spojrzenie napełniło się twa-
rzami ukraińskich braci i sióstr, którzy prze-
żywali te Święta w ciemnościach, w zimnie 
lub z dala od swoich domów” – powiedział 
przewodniczący Konferencji Episkopatu Pol-
ski abp Stanisław Gądecki podczas spotkania 
Prezydenta RP z przedstawicielami Kościołów                                                           
i związków wyznaniowych w Polsce, 25 stycznia 
br. Prezydentowi RP, jego Rodzinie, wszystkim 
Współpracownikom abp Gądecki złożył najser-
deczniejsze życzenia pokoju wraz z kapłańskim 
błogosławieństwem.

W POLSCE



Chrystusa w Andach, nieopodal tego ośrodka”. Kościół jest częścią domu rekolekcyjnego,
będzie też dostępny dla wiernych i parafian mieszkających w Chimbote. Konsekracja już 
całkowicie wykończonej świątyni jest zaplanowana na 5 grudnia 2023 r., w rocznicę 
beatyfikacji męczenników z Pariacoto, która maiła miejsce 5 grudnia 2015 r. właśnie w 
Chimbote.

Chrześcijanie z Betlejem dziękują Polakom
„Bardzo dziękuję w imieniu wszystkich, którzy robią różańce i figurki z drewna oliwnego. 
Pomodlę się za Was wszystkich. A Wy pomódlcie się za mnie. Pamiętajcie, że Betlejem jest 
nie tylko dla nas, ale też dla Was” – powiedział do Polaków Roni Tabash, którego sklep jest 
objęty kampanią S.O.S. dla Ziemi Świętej, prowadzoną przez Pomoc Kościołowi w Potrzebie
Kampania S.O.S. dla Ziemi Świętej jest realizowana konsekwentnie od 2006 roku. Zachariasz 
Tabash pytany, dlaczego nie wyjedzie, odpowiedział: „Kto wtedy zostanie z Jezusem?”.
Chrześcijanie z Betlejem mówią, że „Ziemia Święta bez nich to tylko mury”. Postrzegają 
siebie jako „żywe kamienie”. Ich przodkowie wykonywali przed laty taką samą pracę. 
Warsztaty przechodzą z ojców na synów. Przyjaźń poszczególnych rodzin ciągnie się tutaj od 
bardzo dawna. Kiedy w Betlejem nie było turystów, zamówienia od PKWP pozwalały 
przetrwać. To nie zasługa Papieskiego Stowarzyszenia, ale jego Darczyńców.
Kampania S.O.S. dla Ziemi Świętej trwa cały rok. Pracownicy i wolontariusze PKWP 
docierają z nią do kolejnych parafii. Produkty z drewna oliwnego można kupić też w biurach 
Papieskiego Stowarzyszenia w całym kraju oraz na stronie pkwp.org.
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misję. Trener przyznaje, że każdy dzień rozpoczyna od modlitwy i czytania Pisma Świętego. 
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Pierwszy kościół na świecie pw. Błogosławionych Męczenników Z. Strzałkowskiego i M. 
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Abp Gądecki: Trzeba, aby nasze spojrzenie napełniło się twarzami ukraińskich braci i 
sióstr
„Trzeba, aby nasze spojrzenie napełniło się twarzami ukraińskich braci i sióstr, którzy 
przeżywali te Święta w ciemnościach, w zimnie lub z dala od swoich domów” – powiedział 
przewodniczący Konferencji Episkopatu Polski abp Stanisław Gądecki podczas spotkania 
Prezydenta RP z przedstawicielami Kościołów i związków wyznaniowych w Polsce, 25 
stycznia br. Prezydentowi RP, jego Rodzinie, wszystkim Współpracownikom abp Gądecki 
złożył najserdeczniejsze życzenia pokoju wraz z kapłańskim błogosławieństwem.

Za nami XXIII Dzień Islamu w Kościele katolickim w Polsce
Pod hasłem „Chrześcijanie i muzułmanie: dzieląc radości i smutki” 26 stycznia obchodzony 
był XXIII Dzień Islamu w Kościele katolickim w Polsce. Podczas centralnych obchodów, 
które tradycyjnie już odbyły się w Warszawie, przedstawiciele obydwu religii czytali Biblię i 
Koran, modlili się i dyskutowali. Inicjatywa polskiego Episkopatu o ustanowieniu Dnia 
Islamu jest pionierską w skali światowej.
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Już 12 tysięcy polskich zgłoszeń na ŚDM w Lizbonie
Już 12 tysięcy młodych Polek i Polaków zgłosiło swój udział w 37. Światowych Dniach 
Młodzieży (ŚDM) w Lizbonie – podaje Krajowe Biuro Organizacyjne ŚDM. Wydarzenie, w 
którym weźmie udział papież Franciszek, odbędzie się w stolicy Portugalii w dniach 1-6
sierpnia pod hasłem: „Maryja wstała i poszła z pośpiechem” (Łk 1,39).

Pustelnicy, dziewice i wdowy – coraz więcej indywidualnych konsekracji w Polsce
Dziewice konsekrowane, pustelnicy i wdowy – indywidualne formy życia konsekrowanego, 
istniejące w starożytności, od czasów Soboru Watykańskiego II zaczynają się odradzać w 
Polsce i cieszą się rosnącą popularnością. W ostatnich latach obserwujemy wręcz ich 
spektakularny wzrost. Taką formę życia wybrało w naszym kraju już ok. 800 osób. W samym 
2022 r. odbyło się 61 konsekracji. 
W Polsce żyje ok. 30 tys. osób konsekrowanych. Największą grupę stanowią siostry ze 
zgromadzeń czynnych – ok. 16 tys. osób. W klasztorach kontemplacyjnych żyje ok. 1200 
mniszek. Męskie instytuty życia konsekrowanego liczą ok. 11 tys. zakonników. Do 
Instytutów Świeckich w Polsce należy ok. 1000 osób. Dane z ostatnich lat pokazują, że liczba 
zakonnic, zakonników i mniszek powoli, lecz systematycznie spada. Względnie stabilna jest 
liczba członków Instytutów Świeckich, natomiast wzrasta liczba osób, które przyjęły 
indywidualną konsekrację. 2 lutego obchodziliśmy Dzień Życia Konsekrowanego.

Rekolekcje biblijne
Duszpasterstwo akademickie Morasko zaprasza na kolejną edycję Rekolekcji biblijnych, 
które odbędą się w dniach 11-12 lutego w salce DA przy Sanktuarium Miłosierdzia Bożego 
w Poznaniu, os. Jana III Sobieskiego 116. Tematem rekolekcji będzie „Ewangelia 
Umiłowanego Ucznia Jana, czyli o tym, co łączy nas z Chrystusem". Naszym gościem będzie 
dr Maria Miduch, teolog, biblista i wykładowca. Koszt udziału to 30 zł.

ZA NAMI XXIII DZIEŃ ISLAMU 
W KOŚCIELE KATOLICKIM W POLSCE

Pod hasłem „Chrześcijanie i muzułmanie: dzieląc 
radości i smutki” 26 stycznia obchodzony był XXIII 
Dzień Islamu w Kościele katolickim w Polsce. Podczas 
centralnych obchodów, które tradycyjnie już odbyły 
się w Warszawie, przedstawiciele obydwu religii czyta-
li Biblię i Koran, modlili się i dyskutowali. Inicjatywa 
polskiego Episkopatu o ustanowieniu Dnia Islamu jest 
pionierską w skali światowej.

ABP GĄDECKI: HOLOCAUST TO NAJWIĘKSZA 
PRZESTROGA DLA LUDZKOŚCI

„Czasy współczesne nie znają większej przestrogi dla 
ludzkości niż tragedia Holokaustu” – napisał Prze-
wodniczący Episkopatu Polski abp Stanisław Gądecki                                                                                                                                    
w watykańskim L’Osservatore Romano. W 78. roczni-
cę wyzwolenia Auschwitz i w Międzynarodowym 
Dniu Pamięci o Ofiarach Holokaustu (27.01) pod-
kreślił, że „trzeba mówić młodzieży o Holokauście, 
aby czas nie zatarł śladów tej tragedii”. Wezwał też do 
refleksji, modlitwy, pamięci i do konkretnego działania 
na rzecz pokoju. Abp Gądecki zauważył, jak ważna jest 
pamięć o Holocauście, wskazując, że od zakończenia 
drugiej wojny światowej minęły już prawie cztery po-
kolenia. „Musimy z jednej strony przekazywać wiedzę 
i tworzyć przestrzeń pogłębionej refleksji, a z drugiej 
strony pozwolić młodym na znajdowanie własnych 
sposobów upamiętniania Zagłady”.
Niemiecki nazistowski obóz koncentracyjny i zagłady 
Auschwitz-Birkenau został wyzwolony 27 stycznia 
1945 r. W rocznicę tego wydarzenia obchodzimy Mię-
dzynarodowy Dzień Pamięci o Ofiarach Holokaustu, 
ustanowiony przez Zgromadzenie Ogólne ONZ.
Pełny tekst artykułu abp Stanisława Gądeckiego moż-
na znaleźć na portalu L’Osservatore Romano.

ZAPREZENTOWANO ZNACZEK POCZTOWY ROKU 
MIKOŁAJA KOPERNIKA

Znaczek pocztowy emisji filatelistycznej „550. rocz-
nica urodzin Mikołaja Kopernika” zaprezentowano 
w Warszawie podczas konferencji prasowej poświęco-
nej wydarzeniom Roku Jubileuszu Mikołaja Koperni-
ka we Fromborku (25.01.2023). Rok 2023 obchodzo-
ny jest pod patronatem Mikołaja Kopernika w związku 
z 550. rocznicą urodzin i 480. rocznicą jego śmierci.
Warto zwrócić uwagę na 3 wydarzenia o charakterze 
międzynarodowym, związane z Rokiem Mikołaja 
Kopernika. Są to: Światowy Kongres Kopernikań-
ski, współorganizowany przez Uniwersytet Mikołaja 
Kopernika w Toruniu, Uniwersytet Jagielloński i Uni-



W POLSCE

Abp Gądecki: Trzeba, aby nasze spojrzenie napełniło się twarzami ukraińskich braci i 
sióstr
„Trzeba, aby nasze spojrzenie napełniło się twarzami ukraińskich braci i sióstr, którzy 
przeżywali te Święta w ciemnościach, w zimnie lub z dala od swoich domów” – powiedział 
przewodniczący Konferencji Episkopatu Polski abp Stanisław Gądecki podczas spotkania 
Prezydenta RP z przedstawicielami Kościołów i związków wyznaniowych w Polsce, 25 
stycznia br. Prezydentowi RP, jego Rodzinie, wszystkim Współpracownikom abp Gądecki 
złożył najserdeczniejsze życzenia pokoju wraz z kapłańskim błogosławieństwem.

Za nami XXIII Dzień Islamu w Kościele katolickim w Polsce
Pod hasłem „Chrześcijanie i muzułmanie: dzieląc radości i smutki” 26 stycznia obchodzony 
był XXIII Dzień Islamu w Kościele katolickim w Polsce. Podczas centralnych obchodów, 
które tradycyjnie już odbyły się w Warszawie, przedstawiciele obydwu religii czytali Biblię i 
Koran, modlili się i dyskutowali. Inicjatywa polskiego Episkopatu o ustanowieniu Dnia 
Islamu jest pionierską w skali światowej.

Zapisz się i spędź z nami ten weekend. Czekamy właśnie na Ciebie!

Źródła: www.ekai.pl, www.archpoznan.pl





wersytet Warmińsko – Mazurski, konferencja 
astronomów, organizowana przez Uniwersytet 
Warmińsko – Mazurski oraz Światowy Kongres 
Lekarzy Polonijnych, który przypomni fakt, że 
Kopernik był również lekarzem.

JUŻ 12 TYSIĘCY POLSKICH ZGŁOSZEŃ 
NA ŚDM W LIZBONIE

Już 12 tysięcy młodych Polek i Polaków zgłosiło 
swój udział w 37. Światowych Dniach Młodzieży 
(ŚDM) w Lizbonie – podaje Krajowe Biuro Or-
ganizacyjne ŚDM. Wydarzenie, w którym weź-
mie udział papież Franciszek, odbędzie się w sto-
licy Portugalii w dniach 1-6 sierpnia pod hasłem: 
„Maryja wstała i poszła z pośpiechem” (Łk 1,39).

PUSTELNICY, DZIEWICE I WDOWY – CORAZ 
WIĘCEJ INDYWIDUALNYCH KONSEKRACJI 

W POLSCE

Dziewice konsekrowane, pustelnicy i wdowy 
– indywidualne formy życia konsekrowanego, 
istniejące w starożytności, od czasów Soboru Wa-
tykańskiego II zaczynają się odradzać w Polsce 
i cieszą się rosnącą popularnością. W ostatnich 
latach obserwujemy wręcz ich spektakularny 
wzrost. Taką formę życia wybrało w naszym kraju 
już ok. 800 osób. W samym 2022 r. odbyło się 61 
konsekracji. W Polsce żyje ok. 30 tys. osób konse-
krowanych. Największą grupę stanowią siostry ze 
zgromadzeń czynnych – ok. 16 tys. osób.   
W klasztorach kontemplacyjnych żyje ok. 1200 
mniszek. Męskie instytuty życia konsekrowane-
go liczą ok. 11 tys. zakonników. Do Instytutów 
Świeckich w Polsce należy ok. 1000 osób. Dane z 
ostatnich lat pokazują, że liczba zakonnic, zakon-
ników i mniszek powoli, lecz systematycznie spa-
da. Względnie stabilna jest liczba członków Insty-
tutów Świeckich, natomiast wzrasta liczba osób, 
które przyjęły indywidualną konsekrację. 2 lutego 
obchodziliśmy Dzień Życia Konsekrowanego.

REKOLEKCJE BIBLIJNE

Duszpasterstwo akademickie Morasko zaprasza 
na kolejną edycję Rekolekcji biblijnych, które od-
będą się w dniach 11-12 lutego w salce DA przy 
Sanktuarium Miłosierdzia Bożego w Poznaniu, 
os. Jana III Sobieskiego 116. Tematem rekolekcji 
będzie „Ewangelia Umiłowanego Ucznia Jana, 
czyli o tym, co łączy nas z Chrystusem”. Naszym 
gościem będzie dr Maria Miduch, teolog, biblista 
i wykładowca. Koszt udziału to 30 zł.
Zapisz się i spędź z nami ten weekend. Czekamy 
właśnie na Ciebie!
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OGŁOSZENIA DUSZPASTERSKIE

KAPLICA
CAŁODZIENNEJ ADORACJI
Najświętszego Sakramentu

pw. Miłosierdzia Bożego

Adoracja
w dni powszednie

od godz. 8:00 – 17:45
w niedzielę

od godz. 13:30 – 17:45

W poniedziałek 5 lutego o godz. 18.30                        
w kościele katecheza dla rodziców                                      
i chrzestnych, którzy chcą ochrzcić swoje 
dziecko w lutym.

Biuro parafialne w tym tygodniu czynne 
według ustalonych dni i godzin.

Na stoliku pod chórem wyłożone są koperty 
z książeczkami kolędowymi. Prosimy                             
o zabranie tych parafian, którzy w tym roku 
nie mieli kolędy.

W poniedziałek 13 lutego po Mszy św. 
wieczornej w sali domu parafialnego 
spotkanie pielgrzymów udających się do 
Ziemi Świętej.

Zmarła nasza parafianka: śp. Irena Wichłacz 
z ul. Nowina. Polećmy zmarłą Bożemu 
miłosierdziu. Dobry Jezu a nasz Panie …
 


